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“A Barcelona som 200.000 famí-
lies i, si ens organitzem, podem
aconseguir un canvi històric. Hem
dit prou”. Amb aquestes paraules
es va presentar el dia 9 de maig da-
vant dels mitjans de comunicació
el Sindicat de Llogaters. Durant la
presentació, un dels seus porta-
veus, Jaime Palomera, va afirmar
que “si els propietaris sempre han
estat organitzats, és hora que els
llogaters també ho estiguem”. Tres
dies més tard, el dia 12, es va cele-
brar l’acte públic de presentació al
Casinet d’Hostafrancs, que es va
omplir a vessar.

Feia mesos que la creació del
Sindicat de Llogaters es gestava.
L’augment dels preus de lloguer a
la ciutat no ha parat de créixer en
els darrers temps. En l’últim any
l’augment ha estat del 9% i a finals
del 2016 el preu mitjà per llogar un

pis era de 801 euros. “Un de cada
tres treballadors cobra menys de
843”, recorden des del sindicat en
el seu manifest fundacional. Un
manifest on es pot llegir que el nai-
xement del sindicat té per objec-
tiu “la defensa del dret a l’habitatge
i un lloguer assequible, estable, se-
gur i digne”. Al mateix temps,
també es reivindica que es garan-
teixi “la funció social dels habi-
tatges a través de la ferma pro-
tecció de l’ús residencial per sobre
de l’ús econòmic o especulatiu de
qualsevol tipus”.

CONTROL DE PREUS
Una de les mesures que demana el
Sindicat de Llogaters és “el des-
envolupament de mesures legis-
latives pel control i la limitació dels
preus del lloguer”. Tot i que l’A-
juntament també s’ha mostrat
partidari d’aquesta mesura, i ha po-
sat d’exemples les ciutats de París
i Berlín, les competències en la ma-
tèria són estatals i el govern es-
panyol no està per la labor. De fet,

el ministre de Foment, Iñigo de la
Serna, ho va descartar el passat
mes d’abril durant una trobada que
va tenir amb l’alcaldessa Colau. 

I què ens pensen els experts
d’aquesta proposta? Montse Pa-
reja, professora d’Economia i in-
vestigadora de la Universitat de
Barcelona i especialista en el mer-
cat de lloguer, afirma que “el con-
trol de preus té, històricament,
efectes negatius”, tot i que afegeix
que “actualment podria tenir sen-
tit en determinats barris, ja que el
mercat no ho pot resoldre tot”. Pa-
reja considera que la situació del
mercat de lloguer a la ciutat s’ex-
plica per diversos factors, entre els
quals hi ha “un mercat de lloguer
històricament reduït” i una “man-
ca d’habitatge social que cobreixi
les necessitats de sostre de deter-
minats col·lectius”, cosa que pro-
voca  que “aquesta funció l’hagi as-
sumit el mercat de lloguer”.

Qui no veu gens bé aquesta op-
ció és el president de la Cambra de
la Propietat Urbana, Josep Ràfols.

“És poc eficient per solucionar els
problemes. La situació de Berlín i
París no té res a veure amb Bar-
celona. La primera és una ciutat
subvencionada i amb molt de sòl
i la segona té uns preus més alts
que no admeten comparació amb
Barcelona”, apunta Ràfols. Se-
gons el president de la Cambra de
la Propietat Urbana, el que és ne-
cessari és “fer créixer el parc de llo-
guer, però cal donar garanties als
inversors”. 

DESNONAMENTS INVISIBLES
Durant la presentació als mit-
jans, els portaveus del Sindicat de
Llogaters també van alertar del fe-
nomen dels desnonaments invi-
sibles que s’estan produint a cau-
sa de la finalització dels contrac-
tes de lloguer firmats el 2012.
“Només aquest any finalitzen
44.000 contractes a Barcelona”,
van afirmar. Els desnonaments in-
visibles són els casos on es pro-
dueix un augment del lloguer per
part del propietari i el llogater es

veu obligat a marxar de casa.
“Això provoca desplaçaments in-
visibles de població que no apa-
reixen a les estadístiques”, va
apuntar Lourdes García, una de les
portaveus del sindicat. 

Davant d’aquest panorama,
des del Sindicat de Llogaters han
decidit que mostraran una actitud
combativa cap a les administra-
cions. De fet, a la part final del ma-
nifest recorden la vaga de llo-
guers del 1931 com un exemple
que “la defensa dels drets dels in-
quilins no és una experiència nova
a casa nostra”. “Nosaltres farem
servir tots els mitjans al nostre
abast per pressionar les admi-
nistracions i els propietaris que es
lucren injustament. I tots els mit-
jans significa tots els mitjans”, va
advertir Palomera durant l’estre-
na del sindicat. La resposta de la
Cambra de la Propietat Urbana no
es va fer esperar i, dos dies després,
el seu gerent va advertir que “cal
anar amb cura perquè als propie-
taris no se’ls pot atemorir”. 

Els llogaters ja tenen sindicat
» El Sindicat de Llogaters es presenta demanant mesures legislatives “pel control dels preus de lloguer”

» L’entitat recorda la vaga de lloguers del 1931 i diu que farà servir “tots els mitjans” per fer pressió

Albert Ribas
BARCELONA

El Casinet d’Hostrafrancs es va omplir per la presentació del sindicat i un centenar de persones van haver de seguir l’acte des del carrer. Fotos: Sindicat de Llogaters
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@AncMadrid: Puigdemont: “Hoy el pueblo
de Madrid está aquí perfectamente repre-
sentado por su alcaldesa para buscar solu-
ciones y no obstáculos". 

@VientuNordes: Kilian Jornet, un ex-
traterrestre encerrado en un cuerpo hu-
mano, asciende el Everest en 26 horas... y
hoy la noticia es la liga del Real Madrid. 

@Gargotejant: La diferència entre avals i
vots en el cas de la Susana Díaz ens
demostra per què sovint els polítics insis-
teixen a fer primàries a mà alçada. 

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Jonathan
“Crec que hem arri-
bat a un punt que la
ciutat s’està que-
dant petita per a la
quantitat de gent
que hi viu i que hi
vol venir a viure. Els

preus han pujat moltíssim en cinc anys i
el pitjor és que crec que, per molt que ho
intentin, no hi ha cap solució.”

Niki
“És horrorós, fa
temps que busco
pis i no hi ha ma-
nera de trobar-ne a
un preu raonable.
Crec que s’hauria
de fer alguna cosa

per intentar regular-ho, perquè a més a
més molts estan fets un desastre i abans
s’haurien de reformar.”

Xavier
“Depèn molt de la
zona on el busquis,
de la quantitat de
gent que hi hagi de
viure, de si el pis
està reformat o no...
Però és cert que a

Barcelona els preus s’han disparat, de ma-
nera que molta gent, com jo, ha optat per
marxar a viure a la rodalia.”

Carlos
“Tot i que la situació
pot canviar en fun-
ció del barri on es-
tiguis buscant, la re-
alitat és que els
preus són cada cop
més alts i no sempre

per pisos o habitacions en condicions.
Crec que comprar una casa, avui en dia,
és més rentable que viure de lloguer.”

Què en penses dels actuals preus del lloguer a la ciutat?
per Toni Enguix

Un diari plural

per Jofre Llombart

4I tot això com es farà?

Hi haurà un dia, si així ho vol
la majoria del Parlament, en
què Catalunya deixarà de ser
una comunitat autònoma i
passarà a ser un Estat. El go-
vern vol que en el pas d’un es-
tadi a l’altre no hi hagi sen-
sació de trencament i que es-
tigui marcat per la normalitat.
És a dir, que el ciutadà no noti
de manera brusca que dilluns
vivia a l’estat espanyol i di-
marts a l’estat català.

La intenció és que el pas
d’una administració a l’altra
sigui per substitució pro-
gressiva. Un exemple: el codi
penal. Un codi penal no es pot
fer d’un dia per l’altre. Solu-
ció: el nou Estat català agafa
el text del codi penal espany-
ol i en farà una mena de “co-
piar i enganxar”, de manera
que quedaran garantides dues
coses a la vegada: la seguretat
jurídica i la plena autonomia
del nou Estat català que tin-
drà l’última paraula amb tot.
I a mesura que el nou Parla-
ment vagi legislant ja farà el
codi penal que cregui oportú. 

Des de principis de l’any
2016, els tretze consellers del
govern tenen l’encàrrec de
pensar en com s’actuarà en
els seus àmbits competen-
cials en tres fases: com seran
les primeres hores d’inde-
pendència, com serà el primer
mes d’independència i com
serà el primer any d’inde-
pendència. S’ha pensat al de-
tall qualsevol contingència
pròpia de la creació, tran-
quil·la però irreversible, de la
nova administració. Per posar
un exemple: ja se sap on cal

anar a buscar les peces de re-
canvi de les centrals nuclears
per si hi ha una avaria. En el
camp de l’energia està també
estudiat qualsevol possible
sabotatge per evitar talls d’ai-
gua, de llum o de gas.

El mateix es pot dir del
complex entramat informàtic
que garanteix des dels semà-
fors al cobrament efectiu dels
sous dels funcionaris. Hi ha
empreses multinacionals del
ram establertes al territori
que han comunicat la seva in-
tenció no només de quedar-se
sinó de col·laborar amb les
noves autoritats. 

La  majoria de consultes
dels països que, a desenes,
van passant pel Palau de la
Generalitat s’encaminen més
a preguntar si hi haurà me-
sures econòmiques abruptes
(com la nacionalització d’em-
preses) que no pas sobre la
preocupació d’inestabilitat
política i social. En qualsevol
cas, ara mateix hi ha 3.300
tractats internacionals als
quals Catalunya ja es podria
inscriure i això va des de la
gestió de la salut a turistes
que visiten territori català a la
convalidació de títols univer-
sitaris a través del pacte de
Bolonya.

A aquestes veus interna-
cionals se’ls està explicant
que la seguretat jurídica és
l’obsessió del govern sigui
quina sigui la reacció de l’es-
tat espanyol. És per això que
es donarà validesa immedia-
ta als documents d’identitat
espanyols i passaports per
no deixar els ciutadans cata-

lans en cap llimb legal. Com
és de preveure, aquestes ac-
tuacions afecten ports, aero-
ports i duanes.

I com es pagarà tot això?
És la pregunta que, amb lò-
gica, es fan moltes persones
a les quals la idea de la inde-
pendència els pot arribar a
seduir però a qui inquieta si
cobraran la pensió, el sou si
són funcionaris, o les factures
si són proveïdors de l’admi-
nistració: doncs bé, estan so-
bre la taula diverses fonts
de finançament per ‘passar’
els primers dies i setmanes.
S’ha calculat des de l’escena-
ri més amable al més dur. És
a dir, des d’una independèn-
cia pactada amb Espanya que
inclouria una transició suau
amb un acord financer propi
de dos països normals (com
Txèquia i Eslovàquia) a una
situació de bloqueig absolut
en què Madrid tanca l’aixeta
per complet. En aquest cas, el
de màxima violència econò-
mica, estan plantejades dife-
rents fonts externes i inter-
nes. Són fonts variades per
no dependre’n d’una de sola
i a més complementàries en-
tre si: des de crèdits inter-
nacionals concertats a la
creació de bons patriòtics o la
possibilitat d’avançament de
pagament d’impostos. Aques-
ta mesura està pensada per a
les empreses i grans fortunes:
s’oferiria la possibilitat de
pagar de cop diversos exer-
cicis (dos o tres anys) de ma-
nera que es generaria cash
per poder afrontar l’arrenca-
da del nou Estat.

per Salvi Pardàs

No fa gaire que visc a Nou
Barris i el primer que em va
sobtar va ser que gairebé no
se sent parlar català al carrer.
A parer meu, hi ha tres fac-
tors que determinen aquest
desequilibri lingüístic:

-Superioritat numèrica
dels qui tenen el castellà com
a primera llengua.

-Norma social no escrita
segons la qual el castellà és la
llengua prioritària en les in-
teraccions socials.

-Manca d’implicació dels
comerços a l’hora de fer ser-
vir la llengua pròpia del ter-
ritori.

Resultat? El català esde-
vé marginal al barri, la llen-
gua marcada, l’excepció.

Vull posar en relleu el ter-
cer condicionant, el paper
dels comerços, per la impor-
tància que crec que té, i ho faré
amb un exemple paradigmà-
tic: el supermercat Bon Preu.

Bon Preu és com una illa
de normalitat lingüística a
Nou Barris: els dependents
s’adrecen a tothom per de-
fecte en català i la megafonia,
la retolació, l’etiquetatge és
igualment respectuós amb la
nostra cultura. Resultat? El
català esdevé preponderant, la
llengua no marcada, la nor-
mal. Entres a Bon Preu i, a di-
ferència del que passa al bar-
ri, sents parlar català sense que
et sorprengui. 

Queda doncs demostrat
que una política comercial
respectuosa amb el català és
competitiva, té gran capaci-
tat per trencar dinàmiques de
subordinació lingüística i
contribueix decisivament al
foment de l’ús social d’una
llengua que, a aquestes altu-
res, entén i podria parlar tot-
hom. Bon Preu, tot un ex-
emple per a la propera Re-
pública Catalana.

Un diari participatiu

4Bona feina, Bon Preu!
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SOLIDARITAT4A Catalunya
hi ha un centenar d’infants d’entre
0 i 6 anys que viuen en centres de
protecció. Són nens i nenes que du-
rant un temps no poden estar amb
la seva família biològica perquè no
se’n pot fer càrrec i necessiten una
família acollidora que els ofereixi
l’entorn d’atenció, dedicació, esti-
mació i tendresa que necessiten. 

És en aquest sentit que el De-
partament de Treball, Afers So-
cials i Famílies ha dissenyat un pla
estratègic per aconseguir més fa-
mílies d’acollida. Aquest pla conté
mesures de suport econòmic, tèc-
nic i administratiu per a les famílies
acollidores i una campanya inten-
siva i sectorialitzada de promoció
de l’acolliment i de cerca de famí-
lies. L’objectiu és garantir el dret
dels infants a viure en família acon-
seguint que cap nen o nena de 0
a 6 anys visqui en un centre d’a-
collida o residencial. 

Qui són aquests nens i nenes?
Els infants que esperen una família
d’acollida són infants que, per di-
ferents motius, no poden estar
amb la seva família durant un
temps. És llavors quan la Direcció
General d’Atenció a la Infància i l’A-

dolescència (DGAIA) se’n fa càrrec
i n’assumeix la tutela fins que la fa-
mília biològica de l’infant resol els
problemes que li impedeixen ocu-
par-se’n. Durant aquest temps, els
menors tutelats poden viure en
un centre, amb la família extensa
(avis, tiets, etc.) o en una família aco-
llidora. La Direcció General d’Aten-
ció a la Infància i a l’Adolescència
(DGAIA) i l’Institut Català d’Acolli-
ment i de l’Adopció (ICAA) han de-
cidit apostar per l’acolliment fami-
liar davant del que es fa en centres
per garantir el dret dels infants a viu-
re en família. 

El centenar de nens i nenes
d’entre 0 i 6 anys que viuen en cen-
tres són majoritàriament grups de
germans o infants amb algun tipus
de dificultat en el seu comporta-
ment o diversitat funcional.

Qui pot acollir un infant o ado-
lescent?
Les persones que volen acollir un
infant o adolescent han de dispo-
sar de temps, col·laborar amb els
professionals que fan l’acompan-
yament durant l’acolliment i ac-
ceptar i respectar la història de l’in-
fant i el règim de visites de la fa-
mília biològica. Per fer l'acolli-

ment, tots els membres de la fa-
mília, incloent-hi els fills i filles, si
n'hi ha, han d'estar-hi d'acord.

Quines famílies són més neces-
sàries?
Actualment, hi ha 612 famílies
acollidores a Catalunya que em-
paren 1.017 nens i nenes, però en
calen més. Per això, l’ICAA fa una
crida a totes les famílies que pu-
guin fer aquest gest solidari i com-
promès. Per tal d’aconseguir la
fita que cap nen o nena de menys
de 6 anys estigui en un centre, ca-
len especialment famílies que pu-
guin destinar als infants una gran
dedicació i que tinguin flexibilitat
en els seus horaris. 

Per altra banda, també són
necessàries famílies que es pu-
guin constituir en Unitat Convi-
vencial d’Acció Educativa (UCAE).
Per constituir aquestes unitats, cal
que les persones que volen rea-
litzar l’acolliment tinguin titulació,
formació i experiència en l’àmbit
de la infància i l’adolescència per
tal de poder atendre infants i
adolescents amb necessitats edu-
catives especials, malalties crò-
niques o trastorns de conducta i
grups de germans.

L’acolliment familiar,
un gest solidari i compromès

» La Generalitat busca un centenar de famílies acollidores per a nens i nenes d’entre 0 i 6 anys

PRIMER PAS
Presentar la sol·licitud d’acolliment i els 
documents requerits a una de les seus 
territorials de l’ICAA o a una Institució 
Col·laboradora d’Integració Familiar.

SEGON PAS
Inici del procés de formació i valoració: 

inclou mínim dues entrevistes individuals 
i una entrevista al domicili.

TERCER PAS
Elaboració de l’informe psicosocial, 
el qual descriu les característiques de la família,  
el tipus d’acolliment més idoni i determina 
el perfil de l’infant susceptible de ser acollit.

QUART PAS
Cerca de la família més idònia per a l’infant.

CINQUÈ PAS
L’últim pas consisteix a posar en marxa 
el pla d’acoblament. Es tracta d’un 
procés d’acostament progressiu 
entre l’infant i la família acollidora.

Què cal fer per acollir?

El Departament de Treball, Afers Socials i Famílies ha dissenyat un pla per aconseguir més famílies d’acollida. Foto: Arxiu

acolliment.gencat.cat
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La mesquita del carrer Japó, a la
Prosperitat, encara la recta final
per a la seva obertura. Després que
l’espai s’hagi vist envoltat per la po-
lèmica en els darrers mesos, a
causa del rebuig d’una bona part
dels veïns del carrer -sempre han
defensat que per motius legals-  i
de la presència de grups d’ultra-
dreta i racistes intentant mono-
politzar aquest rebuig, les obres ja
estan al seu tram final.

En declaracions a Línia Nou
Barris, Abdelaâziz Elbout, de la
Comunitat Islàmica, explica que
calculen obrir el local “d’aquí a uns
20 dies. Estem treballant per po-
der obrir aviat”. Respecte la polè-
mica que ha envoltat la mesquita,
Elbout afirma que a la Comunitat
Islàmica estan “animats”  i afegeix
que en els darrers dies la situació

“s’ha calmat una mica”. Elbout,
que el passat mes d’abril, pocs dies
després de la manifestació veïnal
contra la mesquita, ja va enviar un
missatge conciliador, va tornar a
reclamar  el passat 11 de maig du-
rant el Consell Plenari que “és ne-
cessari que treballem tots junts
perquè els veïns no tingui por de
l’Islam. Les nostres pregàries no
molestaran”. 

ACTE DE SUPORT
D’altra banda, el passat 12 de
maig es va celebrar un acte de su-
port a l’obertura de la mesquita

marcat per un ambient festiu que
va incloure una batucada i una cer-
cavila. També es va llegir un ma-
nifest i un concert. Al final de la
mobilització, però, es van viure
moments de tensió quan mem-
bres de grups d’ultradreta, que es
van aplegar al carrer Japó, i de-
fensors de la mesquita es van en-
carar i insultar. Un cordó policial
dels Mossos d’Esquadra va evitar
que l’enfrontament anés a més.

Per últim, està previst que els
veïns que s’oposen a la mesquita
es reuniran amb la regidora Janet
Sanz el pròxim 31 de maig.

Una imatge actual de l’interior del local. Foto: Cristian López

Recta final per a l’obertura 
de la mesquita del carrer Japó
» El Centre Islàmic calcula acabar les obres d’aquí a uns 20 dies

» Tensió en un acte de suport a la mesquita per la presència d’ultres

ERC reuneix 200 persones 
a la Marquesina de la Via Júlia 

POLÍTICA4Esquerra Republi-
cana va reunir el passat 12 de
maig 200 persones a la Mar-
quesina de la Via Júlia en un acte
a favor del referèndum.

A la trobada hi van ser el di-
putat al Congrés, Gabriel Rufián;
la també diputada al Congrés,
Ana Surra; el president del Grup
Municipal d'ERC a l'Ajunta-
ment, Alfres Bosch i la regidora
Montse Benedí. Rufián, durant
la seva intervenció, va afirmar
que la seva formació “no s’ha im-
plicat en aquesta lluita per can-
viar una bandera per una altra o

un partit per un altre, sinó per te-
nir un país decent, una Repú-
blica, la que ens van robar. Un
país, va afegir el diputat repu-
blicà, “on els nostres fills i els
nostres néts se sentin orgullo-
sos”. Per últim, va afirmar que
“el referèndum no demana in-
dependentistes, només demò-
crates i antifeixistes”.

Per la seva banda, Alfred
Bosch, en clau municipal, va
afirmar que “la capital que ne-
cessita un estat a favor és la ca-
pital que necessitem totes i tots
amb escoles i hospitals millors”.

Nou Barris potenciarà el seu
valor històric i ambiental

CAMPANYA4El Districte ha
presentat recentment un pro-
jecte que té com a objectiu im-
pulsar i posar en relleu el valor
històric i ambiental de Nou Ba-
rris amb una nova oferta d’acti-
vitats educatives i de recerca.

El projecte té entre les seves
prioritats impulsar una xarxa
de centres d’educació ambiental
i promoure la interpretació del
Parc Natural de Collserola i la
seva connectivitat amb el riu
Besòs, “dos dels actius naturals
amb més potencial del territori”,
expliquen des del Districte. Grà-

cies a un acord amb la Societat
Catalana d’Educació Ambien-
tal (SCEA) es prepararan sorti-
des guiades, tallers, xerrades,
activitats escolars, accions de
voluntariat, camps de treball
d’entitats i activitats culturals,
entre d’altres. 

La Casa de l’Aigua, el Castell
de Torre Baró i l’últim tram
descobert del rec Comtal seran
els espais de referència del pro-
jecte, que tindrà una durada de
dos anys  i comptarà amb la par-
ticipació de les entitats i els
equipaments del districte. 

La temporada de Festes
Majors arrenca amb força

CELEBRACIÓ4Maig i juny són
els dos grans mesos de Festes
Majors a Nou Barris. La prime-
ra, com cada any, ha estat la del
districte, que es va celebrar en-
tre el 9 i el 14 de maig. Un any
més la celebració va permetre a
petits i grans gaudir de dife-
rents activitats. Enguany el pre-
goner va ser Rafa Delgado, ex-
president del Centre Cultural
Els Propis i president de la Fun-
dació Procat.

Pel que fa a les de barri, Porta
ja ha celebrat la seva. Ho va fer
entre el 13 i el 21 d’aquest maig.
Pel que fa a la de la Prosperitat,
es va posar en marxa el passat
26 de maig i s’allargarà fins al
4 de juny.

El calendari continuarà ca-
rregat el pròxim mes de juny. La
Trinitat Nova, Ciutat Meridiana,
la Guineueta, Roquetes, Can Pe-
guera i el Turó de la Peira cele-
braran la seva Festa Major. 

Salut | Problemes oculars entre els escolars del districte
La meitat dels escolars del districte que han estat sotmesos a una revisió mèdica per part de 

voluntaris de la Fundació de l’Institut de Microcirurgia Ocular (IMO) presenten alguna patologia
ocular. La majoria dels nens visitats pateixen defectes refractius com ara la miopia, astigmatisme

o hipermetropia. Aquests problemes poden condicionar el rendiment escolar dels alumnes. 

Albert Ribas
LA PROSPERITAT

Rufián, durant la seva intervenció. Foto: Twitter (@ERC9B)
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Som Meridiana insisteix en una
reforma integral de l’avinguda
MOBILITAT4La plataforma Som
Meridiana va tornar a demanar el
passat 25 de maig que la reforma
prevista de l’avinguda es faci de
forma integral.

Som Meridiana, formada per
més de 25 entitats -entre les quals
hi ha diferents associacions de
veïns de Nou Barris-, considera
que de les diferents propostes de
reforma que va presentar fa me-
sos l’Ajuntament, només n’hi ha

una d’ambiciosa: la que contem-
pla una reducció d’un carril de cir-
culació en cada sentit de la mar-
xa. Demanen, també, que  es faci
de cop, sense fases.  

El passat mes de febrer Som
Meridiana, que ha convocat una
jornada reivindicativa pel 17 de
juny, va presentar un manifest on
demana, entre altres coses, la re-
ducció “significativa” del trànsit
privat a la nova avinguda.

Europa finançarà més de 400
pisos de lloguer social

HABITATGE4El Banc Europeu
d’Inversions (BEI) ha aprovat
recentment finançar amb 54
milions d’euros la construcció de
cinc promocions de lloguer so-
cial, que inclouen 415 pisos, a
tres barris del districte: tres a
Trinitat Nova, una a Roquetes i
una altra a Torre Baró. En el cas
de la Trinitat Nova, les tres pro-
mocions són al carrer Palamós,
on n’hi ha dues, i al carrer de S’a-
garó. A Roquetes és a la Via Fa-
vència i a Torre Baró al carrer
Escolapi Càncer.

Al conjunt de la ciutat, el fi-
nançament del BEI arriba als
125 milions d’euros. Aquesta
operació de crèdit cobreix el fi-

nançament del 50% del cost
dels projectes de 23 promo-
cions que inclouen 2.198 pisos.
L’altra meitat es finançarà en
part per l’Ajuntament i en part
a través d’altres entitats finan-
ceres. 

L’alcalde accidental de la
ciutat, Gerardo Pisarello, ha
qualificat la concessió del crèdit
de “gran notícia”  i de ser la pro-
va que  hi ha confiança en el que
s'està fent a Barcelona, és un
aval a les polítiques d'habitatge
del govern de la ciutat”. Pisare-
llo, molt satisfet per la notícia, va
felicitar els equips tècnics
d’Habitatge i Economia per ha-
ver aconseguit el préstec.

INFRAESTRUCTURES4El sote-
rrament de l’R2 al seu pas pel
barri de Vallbona, i per Mont-
cada i Reixac, es començarà a
fer a principis del 2020. Així es
va anunciar el passat 18 de
maig  durant una trobada que
van mantenir la tinent d’alcal-
de d’Ecologia, Urbanisme i Mo-
bilitat i regidora de Nou Barris,
Janet Sanz; el ministre de Fo-
ment, Íñigo de la Serna; l’al-
caldessa de Montcada, Laura
Campos i el conseller de Terri-
tori i Sostenibilitat de la Gene-
ralitat, Josep Rull.

El soterrament de la via, llar-
gament esperat i reivindicat pels
veïns de Vallbona, suposarà que
es cobreixin gairebé quatre qui-
lòmetres de via -300 metres són
de Vallbona- en unes obres que
està previst que durin tres anys
i quatre mesos i que tenen un
pressupost de gairebé 300 mi-
lions d’euros. Durant l’acte de
presentació del projecte, la tinent
d’alcalde d’Ecologia, Urbanis-
me i Mobilitat i regidora de Nou
Barris, Janet Sanz, va qualificar
l’anunci d’històric i va afirmar
que el soterrament serà “un pas
important que ens permetrà co-
sir ferides que fragmenten la
ciutat, apropar persones i so-
bretot reduir les víctimes que es-

tàvem cansats de denunciar”.
Sanz també va voler recordar “els
30 anys de lluites i reivindica-
cions veïnals”.

Precisament, qui és testi-
moni d’aquestes lluites veïnals és
Antonio Gómez, de l’Associació
de Veïns Vallbona-Rec Comtal.
Gómez, que té 85 anys, afirma a
Línia Nou Barris que han rebut
la notícia “amb molta alegria
però amb un punt de tristor, ja
que no començaran les obres
fins d’aquí a tres anys”. Sobre la
durada de les obres, Gómez afe-
geix que “els tres anys i poc que

han dit que duraran les obres se-
gurament s’acabaran allargant
perquè treballaran a cel obert i
sempre hi ha complicacions”.
Resignat, conclou, que “fins al
2024 o 2025 no ho veurem tot
acabat”.

Per la seva banda, Esther Me-
sas, de l’Associació Vallbona viu,
va afirmar en declaracions a TV3
que “caldria cobrir més tram però
estem molt satisfets  tenint en
compte que Vallbona es quedava
fora i, sobretot pels habitatges més
propers a la via, que són les que
més pateixen el soroll”.

Les obres de soterrament començaran a principis del 2020. Foto: Cristian López

Acord per soterrar l’R2 al
seu pas pel barri de Vallbona
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URBANISME/ Representants de les diferents entitats veï-
nals del districte de Ciutat Vella i la FAVB van llençar un
crit d’alerta el mes passat, en ple judici del cas Palau, en
relació al projecte de construcció de l’hotel del Palau de
la Música, actualment paralitzat.

En una compareixença davant dels mitjans des de la
seu de la FAVB, els representants veïnals van demanar a
l’actual Ajuntament que posi “llums i taquígrafs” a les ges-
tions sobre la retirada del Pla General Metropolità (PGM)
que buscava facilitar la construcció de l’hotel i que encara
continua vigent. Consideren que el projecte “desvaloritza
l’urbanisme del casc antic de Barcelona”. La veu cantant
de la reivindicació la va dur l’exregidora de Ciutat Vella du-
rant l’època que el cas de l’hotel va començar a prendre
forma, Itziar González, i que va dimitir després de no
poder aturar-lo. “Fa dos anys que hi ha l’actual govern i la
modificació del PGM que permet l’hotel segueix vigent.
Ens consta que políticament el volen frenar i volem saber
qui ho està fent”, va afirmar Gonzàlez, al mateix temps que
va exigir “un seguiment de què s’està fent”. “Hi ha una ar-
quitectura administrativa que s’ha de fiscalitzar i volem
saber quins gerents portaran la voluntat política expres-
sada en el Ple a una realitat satisfactòria”, va concloure.

Els veïns demanen l’aturada definitiva 
de les obres de l’hotel del Palau POLÈMICA/ El passat 24 d’abril l’Ajuntament va anunciar

que rescindeix el contracte de les obres dels túnels de la pla-
ça de les Glòries i que aquesta decisió farà que els treballs
en aquest espai s’aturin entre 8 i 12 mesos.

Aquesta decisió ha generat una certa preocupació en
les associacions de veïns que viuen al voltant de la plaça.
De fet, els veïns del Fort Pienc, el Poblenou, el Clot-Camp
de l’Arpa i la Sagrada Família han publicat un comunicat
conjunt on reclamen que es completin els informes tèc-
nics i jurídics per depurar responsabilitats. En el text tam-
bé insten el consistori a tramitar “amb la major celeritat, ri-
gor tècnic i jurídic, transparència i consens” la modificació
del pla, però que això no impliqui l’aturada de projectes
com el parc Canòpia, els habitatges i els equipaments pú-
blics projectats i la unió del tramvia per la Diagonal.

Preocupació per l’aturada 
de les obres de les Glòries

La FAVB promou una visió feminista dels barris i la ciutat amb el Fòrum Veïnal de Dones

Les dones es fan sentir
FEMINISME/ “Barcelona no serà justa ni
democràtica fins que no esdevingui la ciu-
tat de les dones, fins que no es faci sentir
amb força el seu anhel d’igualtat”. Sota
aquesta màxima, la Federació d’Associa-
cions de Veïns de Barcelona (FAVB) va or-
ganitzar, els dies 5 i 6 d’aquest mes, el
Fòrum Veïnal de Dones, unes jornades
que es van celebrar al Centre cultural Te-
resa Pàmies, a l’Esquerra de l’Eixample. 

Les jornades van arrencar divendres  5
a les set de la tarda amb una performance
a càrrec del col·lectiu L’Artèria, que va ser-
vir per donar pas a la presentació del
fòrum. Tot seguit, la historiadora Isabel
Segura va encarregar-se de la conferèn-
cia inaugural i la primera jornada es va
cloure amb un altre espectacle, aquest
cop de la mà de la Coral de dones de la
Flor de Maig. 

L’endemà, a dos quarts de 10 del
matí, van començar a fer-se els primers
tallers, que van tractar assumptes rela-
cionats amb la cura del cos, l’“economia
de vida” i posteriorment se’n van fer dos
més dedicats a fomentar el respecte pel
barri i per la ciutat, respectivament. Tot
seguit, el plenari de la trobada va servir
per debatre les conclusions del fòrum i,
un cop aquestes van estar establertes, es
va fer l’últim acte, de caràcter molt emo-
tiu, amb un record especial o “donatge” a
Teresa Pàmies. 

“LA CIUTAT AMB ULLS DE DONA”
Aquesta trobada suposa un pas més per
fomentar la mirada cap als barris barcelo-
nins “amb ulls de dona”, les quals “són al

cor de tots els problemes de la ciutat i del
país”, destaquen des de la FAVB. “Per im-
pulsar totes les lluites socials, democràti-
ques o mediambientals en què ja som
moltes vegades força motriu, necessitem
aplegar-nos de nou com a dones cons-
cients, lliures i determinades”, afegeixen. 

Per tot plegat, des de la federació con-
sideren que les dones “necessiten prendre
la paraula”, a més d’adonar-se de la seva
“capacitat transformadora” per tal de
“mirar la realitat i somniar la ciutat” que
volen bastir. 

Per altra banda, la FAVB posa de mani-
fest com “la degradació del mercat labo-
ral” afecta “especialment” les dones, en
tant que “majoritàries en el col·lectiu de
treballadors pobres”. En aquesta línia, as-
seguren que la destrucció de l’estat del
benestar i el desmantellament dels ser-
veis públics recauen sobre les esquenes
de les dones. 

VIOLÈNCIES
Per últim, la federació també relaciona
aquesta situació amb la violència mas-
clista. “Seguim sent el centre de totes les
violències”, expliquen des de la FAVB en
boca del col·lectiu femení, unes violències
que van “des dels crims de gènere fins al
tràfic de persones i l’explotació”. 

És per tots aquests motius que la FAVB
considera molt important la celebració
del Fòrum Veïnal de Dones, ja que “busca
contribuir a una nova embranzida del mo-
viment veïnal i a la seva lluita per la ciutat
democràtica des de les capacitats, l’ener-
gia i la mirada rebel de les dones”.
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CONVIVÈNCIA/ La futura ober-
tura d’una mesquita al barri de la
Prosperitat, a Nou Barris, ha ge-
nerat una certa divisió entre els
veïns de la zona.

De fet, el passat 20 d’abril es va
fer una manifestació des del lloc
on s’ha d’obrir el centre fins a la seu
del Districte. Els seus organitzadors
van defensar que el seu rebuig a
l’espai obeeix a motius “legals i ur-
banístics”. Tot i això, a la marxa tam-
bé hi van ser presents integrants
de partits i grups racistes.

D’altra banda, dies abans d’a-
questa marxa, diferents associa-
cions, entre elles la FAVB, van fer
públic un comunicat per defensar
l’obertura del centre.

Divisió veïnal 
a la Prosperitat
per una mesquita

INFRAESTRUCTURES/ L’Associació de
Veïns de Sant Andreu Sud ha dit prou.
Cansats de conviure des de fa més d’una
dècada amb el projecte de les obres del
TGV de la Sagrera, un projecte que “se-
para els barris i els degrada”, l’associació
ha engegat una campanya per denun-
ciar el que els veïns anomenen forat de
la vergonya. 

L’objectiu d’aquesta iniciativa, que han
impulsat a través del portal Change.org, és
instar tant l’Ajuntament com la Generali-
tat a donar prioritat a la finalització de les
obres i pressionar el ministeri de Foment
perquè compleixi  amb tots els seus com-
promisos.

L’entitat ha publicat un manifest, que
també ha fet arribar a les tres institucions,

en el qual exposa les raons per les quals
demana que es desbloquegi “una obra
que ningú ha demanat, de la qual no s'en-
treveu el final i que condemna el barri a
presoner d'un mur que converteix la zona
en un cul de sac abocat a l'oblit i l'abandó”.

És per això que, en quatre punts, l’as-
sociació exigeix reclamar a Foment “la re-
presa immediata de les obres, així com la
seva finalització en terminis coherents i
raonables”, demana que l’espai de les
obres estigui “cuidat, net i vigilat” i que s’a-
consegueixin “de manera urgent i per les
vies que calguin” els permisos per poder
actuar als punts on l’obra està més avan-
çada. L’associació acompanya la seva cam-
panya amb un vídeo penjat a YouTube on
mostra el deteriorament de les obres.

Clam dels veïns de Sant Andreu Sud 
per acabar amb el forat de la Sagrera

La FAVB fa una crida en defensa 
d’unes residències dignes

GENT GRAN/Unes residències as-
sistides per a gent gran on es
pugui viure dignament. Aquest és
l’objectiu d’una de les darreres cri-
des que ha fet la FAVB, que a través
del seu departament de Sanitat ha
impulsat un manifest per demanar
que els centres on viuen desenes
de milers d’avis i àvies reuneixin
uns mínims perquè aquestes per-
sones visquin dignament. La ini-
ciativa, que està penjada al portal
web de la federació, busca recollir
el màxim de suports possibles per
exigir al Consorci de Serveis Socials
de Barcelona, integrat per la Gene-
ralitat de Catalunya i l'Ajuntament
de Barcelona, que vetlli perquè
aquests equipaments siguin de
qualitat.

La FAVB denuncia que, degut
al fet que la majoria d’aquestes re-
sidències les gestionen empreses
privades amb ànim de lucre, con-
templen l’atenció a les persones
grans com “un negoci en dreti-
ment de la seva atenció i el seu
benestar”. Per aquest motiu, la fe-
deració creu que cal fer tot el pos-
sible perquè aquests centres
siguin “de gestió pública”, que
“s’augmentin els recursos per ga-
rantir una atenció de qualitat i uns
bons programes de rehabilitació” i
que “s'elabori un pla general parti-
cipatiu que defineixi les necessi-
tats d'aquest col·lectiu”.

En aquest manifest, que adre-
cen tant al Parlament com a la Ge-
neralitat, la FAVB explica que les
dades d’aquest any diuen que, a
tota la ciutat, hi ha 193 residències
assistides on hi viuen més d’11.200
persones. La federació critica que,

tot i que algunes són equipaments
públics, la gran majoria les gestio-
nen companyies privades, algunes
de les quals no es dediquen única-
ment a això. De fet, la FAVB diu que
alguns d’aquests centres estan
gestionats per empreses que es
dediquen a la construcció, i que
moltes d’aquestes companyies,
quan guanyen els concursos de
gestió, acomiaden bona part del
personal que assisteix els residents.

La FAVB també adverteix que,
tot i que el Consorci de Serveis So-
cials de Barcelona (integrat per l’A-
juntament i per la Generalitat)
s’encarrega de controlar i supervi-
sar l’activitat de les empreses ges-
tores, a la pràctica la majoria
d’aquestes opten per aplicar “polí-
tiques empresarials on es priorit-
zen els beneficis econòmics en
detriment de la qualitat i el benes-
tar”, una manera d’actuar que fa
que els familiars dels usuaris s’ha-
gin queixat reiteradament per la
mala qualitat del menjar o la
manca de personal, entre altres.

Per aquest motiu, al final del
text, la FAVB recull un seguit d’exi-
gències que han traslladat als orga-
nismes públics. La federació
demana que s’augmentin els re-
cursos destinats a les residències,
però que aquests repercuteixin en
els usuaris, que es faci una gestió
pública d’aquests equipaments
amb un control públic del seu ús, la
creació de mecanismes de partici-
pació que integrin familiars i veïns i
que s’elabori un pla general (amb
participació dels veïns) que defi-
neixi les necessitats de la gent gran
perquè pugui viure dignament.

HABITATGE/ Plantar cara al lobby
immobiliari. Aquesta és la gran
raó que ha motivat la creació
del Sindicat de Llogaters, una
entitat que es va presentar el
passat dia 12 a un Casinet
d’Hostafrancs pel de gom a gom
i que en el seu manifest funda-
cional defensa “el dret a l’habi-
tatge i un lloguer assequible, es-
table, segur i digne”.

Els promotors de la iniciativa,
un grup de veïns que tenen el
suport de més d’una desena
d’entitats i associacions, van dir
que el seu primer gran objectiu
és acabar amb la Llei d’Arren-
daments Urbans (LAU), vigent
des de l’any 2013.

El Sindicat de
Llogaters omple
el Casinet

POBRESA/ Més d’un miler de
persones dormen cada nit als
carrers de la ciutat. Aquesta és la
xifra que la Xarxa d’Atenció a
Persones Sense Llar (XAPSLL) va
fer pública el passat dijous 18 des-
prés del darrer Recompte, que un
miler de voluntaris van fer durant
la nit anterior. Aquesta xifra su-
posa un increment d’un 9% més
que en el Recompte del 2016.

On s’han detectat més casos
és a Ciutat Vella (271), mentre que
l’Eixample (210) i Sants-Mont-
juïc (131) són les altres dues zo-
nes de la ciutat amb més pre-
sència. Els resultats del Recomp-
te també van dir que 1.954 per-
sones s’allotgen a equipaments.

1.026 persones
dormen cada dia 
al carrer a la ciutat
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La Setmana dels Mercats posa
èmfasi en la cuina saludable

DINAMITZACIÓ4La quarta edi-
ció de la Setmana Internacional
dels Mercats ofereix més de 80
activitats durant dues setma-
nes, del 15 al 31 de maig. 

El lema de l’edició d’enguany,
que és la quarta, és “mercats per
a una nova generació”, amb el
qual vol apropar els productes
frescos i saludables als clients,
posant especial èmfasi a l’hora de
seduir els joves.  D’aquesta ma-
nera, els diferents mercats de la
ciutat posaran en marxa accions
culturals als vespres i nits on la
música, les tapes i les degusta-
cions seran les protagonistes.
De fet, el passat dia 13 la Nit dels
Mercats va omplir els mercats
del Ninot, la Sagrada Família i

Santa Caterina amb cultura i
tasts d’alimentació. 

Segons asseguren des de l’A-
juntament, amb aquesta set-
mana “es farà palès que els
mercats són els centres dels ba-
rris, on les relacions personals hi
tenen cabuda”. Així, els mercats
es reivindicaran com espais d’a-
limentació saludable on es po-
den comprar productes frescos
i de qualitat.  

NOU GERENT DE MERCATS
L’Institut Municipal de Mer-
cats (IMMB) estrena nou ge-
rent. Es tracta de Màxim López
(Barcelona, 1966), que substi-
tueix Jordi Torrades al capda-
vant de l’institut. 

Formació | En marxa una nova edició de l’Obert al Futur
Des de finals de maig fins a principis de juliol els comerciants de Nou Barris podran descobrir 

les potencialitats que els seus negocis poden tenir a la xarxa o noves formes de presentar 
els productes o serveis als clients. Ho podran fer de la mà de la nova edició del programa formatiu 

municipal Obert al Futur, que s’està desenvolupant a la seu del Districte i a la biblioteca Nou Barris. 

FIRA4En el marc del programa
de sortides comercials al carrer,
El Comerç es Mou, l’Eix Nou Ba-
rris celebrarà una mostra als
jardins de Can Xiringoi el pròxim
cap de setmana del 10 i 11 de
juny. De fet, enguany serà la
primera vegada que l’entitat ce-
lebri una mostra al carrer dos
dies, ja que tradicionalment no-
més solia durar una jornada.
Des de l’Eix Nou Barris expliquen
a aquesta publicació que, amb
aquesta decisió, volen donar un
aire renovat al programa de bo-
tigues al carrer. 

Durant els dos dies, Can Xi-
ringoi –al costat de les Cotxeres
Borbó– acollirà una cinquante-
na de carpes dels comerciants en
les quals oferiran els seus pro-
ductes i serveis als visitants que
s’hi acostin. Aquests, per la seva
banda, podran gaudir d’un pro-
grama d’activitats lúdiques per
dinamitzar la jornada. 

En aquest sentit, hi haurà un
escenari on es duran a terme ac-
tuacions de flamenc, de zumba,
conta contes i un concert de

música dels anys 80 i 90, entre
altres. 

I com no podia ser d’una al-
tra manera, diumenge dia 11 es
rostirà una vedella, la qual es co-
mençarà a cuinar la nit del dia
anterior perquè puguin repartir-
la entre els visitants. 

Per altra banda, l’Eix Nou Ba-
rris segueix amb la ruta de tapes

Pinxu-Panxo, un esdeveniment
que va arrencar a l’abril i que
convida els veïns a gaudir de la
gastronomia del districte. El
preu de la tapa i la beguda és de
2,25 euros i els bars i restaurants
participants estan dividits en
cinc rutes. Ara, l’associació està
preparant un sorteig entre els
clients que hi participin. 

La vedella rostida, un clàssic de la mostra. Foto: Eix Nou Barris

L’Eix Nou Barris celebrarà el
Comerç es Mou durant dos dies
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Un dels valors en què es fo-
namenten els sistemes de
pensions de repartiment

és el que permet, de forma clara,
que les generacions del present
reconeguin l’esforç de les genera-
cions del passat per construir una
societat benestant i que ha per-
mès que molts dels que ara estem
en actiu puguem viure amb ga-
ranties. L’escola, les universitats, la
sanitat... són un conjunt d’ele-
ments que tenim gràcies a l’esforç
dels que ens han precedit.

Els sistemes de pensions de
repartiment, com és el cas de l’es-
panyol, funcionen a partir de les
aportacions que mensualment
fan les persones que treballen i
les empreses. Les aportacions
s’ingressen al calaix comú, que
permet, mes a mes, pagar la nò-
mina de les pensions de manera
que no hi ha un estalvi al sistema
sinó que els diners que entren
amb l’esforç dels que treballen
s’utilitzen per pagar les pensions
als que ja han treballat prou. Com
deia, és un gran valor de la soli-
daritat intergeneracional.

Aquests sistemes són soste-
nibles quan hi ha prou gent tre-
ballant que ingressi recursos al
calaix comú: quan la població ac-
tiva supera la població passiva o
perceptors de pensions. Per tant,
hi ha una relació directa entre la
sostenibilitat dels sistemes de
pensions i la salut del mercat de
treball. A més treball, i a més tre-
ball de qualitat, més resistència
del sistema. És prou conegut,
també, que el mercat de treball
català sempre ha tingut un millor
comportament que l’espanyol.
Així doncs, en lògica de funcio-
nament el sistema de pensions
català seria més sòlid i robust, o
com s’estila dir, sostenible, que el
sistema de pensions espanyol,
atès que tenim menys atur, més
activitat i més ocupació.

No només aquest factor con-
ceptual ho denota, sinó que en
dades de liquidació de pressupost
del sistema de seguretat social, les
dades a Catalunya sempre han
estat més favorables que les del
conjunt d’Espanya. El dèficit
menor en moments de crisi i l’ex-

cedent de les pensions catalanes
en moments de bonança econò-
mica explica que un 26% dels di-
ners del fons de reserva de les
pensions -la guardiola- que hi
havia l’any 2012 -de més de
66.000 milions d’euros- fos dels ex-
cedents catalans. 

El sistema de pensions a l’Es-
tat espanyol es troba en una si-
tuació complicada. Enguany el
seu dèficit pot arribar als 17.000
milions d’euros i la guardiola que-
darà a fi d’any en -2.750 milions
d’euros (sí, en negatiu) si es com-
pleix la previsió. Aquest resultat
no és derivat ni de bon tros per
l’import de les pensions que
reben els nostres pensionistes.
Les pensions no són excessiva-
ment altes a Espanya en compa-
ració amb altres països de l’entorn
europeu. El problema rau en la
partida dels ingressos. Les pen-
sions no es poden discutir. En tot
cas, cal afrontar la manera com es
paguen i això depèn de la salut
del mercat de treball. Amb un
mercat en el qual, fruit de les re-
formes laborals, es crea ocupació

de baixa qualitat, temporal i sala-
ris galdosos, la capacitat de ser
sostenible del sistema de pen-
sions espanyol és i serà molt com-
plicada. Aquesta decisió política,
presa a Madrid, condiciona la sos-
tenibilitat de les nostres pensions. 

Catalunya necessita tenir un
Estat per poder construir el seu
sistema propi de pensions. De fet,
si creem ocupació al ritme que ho
hem fet al 2016 i alhora revertim
les reformes dutes a terme per
tenir un mercat de treball més sa-
ludable, podem tenir un sistema
de pensions sostenible molt aviat
a Catalunya. Com també hi aju-
daria aprofitar les inversions en
economia i model productiu per
crear més i millors oportunitats.
La República Catalana no seria
aliena als problemes estructurals
de les societats europees -com
l’envelliment, l’increment de la
taxa de dependència...-, però ho
faria amb menys urgències i
sense les retallades amb què ho
haurà d’afrontar Espanya. 

I en tot aquest context, allò
més important és que, quan arribi

el moment de decidir, tothom ho
pugui fer sense por i amb la lli-
bertat amb què decideixen les so-
cietats lliures. Sense por a perdre
drets ni pensions. I en matèria de
pensions tothom pot estar tran-
quil que les pensions estaran ga-
rantides des del primer moment,
perquè Catalunya és prou empre-
nedora. De fet, estaran més ga-
rantides del que ho estan ara.

Josep Ginesta, secretari general
de Treball, Afers Socials i Famílies

Opinió

Una República Catalana per a unes pensions dignes 
El sistema de pensions català serà més sòlid i sostenible que l’espanyol, ja que tenim menys atur i més ocupació
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DIVENDRES 2 DE JUNY
23:00 ProspeOasis, un grup del barri que fa ver-

sions del famós grup de Liverpool, animarà
una de les nits de la Festa Major. / Plaça Àn-
gel Pestaña.

DIVENDRES 2 I 9 DE JUNY
19:30 Fricandó, pizza, moussaka, risotto, pesto,

truita... Aquest taller farà una repassada per
les principals receptes de la cuina mediterrà-
nia. / Centre Cívic Can Basté.

DIJOUS 15 DE JUNY
10:00 Arriba una nova sessió del taller Inicia-

ció a la informàtica. Nivell II, pensat per tre-
ballar amb fitxers digitals i organitzar-los. /
Biblioteca Zona Nord.

FINS AL 4 DE JUNY
Matí-TardaTrencant gèneres, destapant sexua-

litats és el nom d’una mostra en la qual jo-
ves artistes reflexionen sobre els límits actuals
dels gèneres i de la identificació sexual. / Cen-
tre Cívic Can Verdaguer.

A PARTIR DEL 17 DE JUNY
Matí-Tarda Can Verdaguer acollirà l’exposició

del 18è concurs de còmic del districte, mos-
trant tots els treballs que s’han presentat. /
Centre Cívic Can Verdaguer.

DISSABTE 3 DE JUNY
18:00 En el marc de la Festa Major de la Pros-

peritat, s’ha preparat una tarda on el prota-
gonisme serà per a espectacles familiars. /
Rambleta del carrer Pablo Iglesias.

DISSABTE 10 DE JUNY
11:30 Fem coca de Sant Joan és el nom del ta-

ller d’una sessió pensat perquè els nens i ne-
nes més grans de set anys preparin la seva prò-
pia coca. / Centre Cívic Can Verdaguer.

DIUMENGE 4 DE JUNY
08:30 La cinquena cursa solidària AFNE tindrà

com a lema aquest any Córrer per Etiòpia. En
tot el matí es disputaran sis curses. / Parc Me-
tropolità de Collserola.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

L'Ideal d'en Clavé ha preparat les dues
darreres sessions del taller voluntari d’I-
niciació als escacs. / Centre Cívic Can
Verdaguer.

Arriben les dues darreres
tardes d’escacs per a nens

Dissabte 3 i 10 de juny a les 18:00

El taller de Photoshop encara la seva
recta final al districte. En les darreres
sessions s’acabarà d’aprendre a fer ser-
vir aquesta eina de disseny gràfic. / Cen-
tre Ton i Guida.

El curs de Photoshop 
encara la seva recta final
Tots els dijous fins al 15 de juny

Arriba una nova edició del
torneig de futbol de la Prospe

Diumenge 4 de juny tot el dia

Cati Jerez s’encarregarà de la xerrada
anomenada Què fem davant la crisi del
refugi?. Entrada gratuïta fins a omplir
l’aforament. / Biblioteca Zona Nord.

‘Què fem davant la crisi del
refugi?, xerrada a Torre Baró
Dimecres 21 de juny a les 18:30

Los de Siempre i la Comissió Central de
Festes de la Prosperitat han organit-
zat una nova edició del torneig de fut-
bol. / Plaça de Santa Engràcia.

El sènior femení del 
SESE perd la categoria

BÀSQUET4No va poder ser. El
SESE va pagar car el desencert en
la recta final del partit i va perdre
a Banyoles contra el Bencriada
(57-55) en el tercer partit del
play-off de permenència de la
Copa Catalunya, de manera que
les de Jordi Serra jugaran a la Pri-
mera categoria el curs que ve.

L’equip havia perdut el primer
partit al Pla de l’Estany el dia 14,
però va forçar el desempat amb

una victòria al Virrei Amat el
passat dia 21. Un gran inici de par-
tit va donar una renda màxima de
cinc punts a l’equip, però el
col·lapse ofensiu en els darrers mi-
nuts va fer que el triomf i la per-
manència fossin per al Bencriada.

Per la seva banda, el sènior
masculí va quedar fora de la llui-
ta per guanyar la Copa Catalun-
ya contra l’equip que es va pro-
clamar campió, l’AE Mataró.

Martín lluita a Barcelona amb 
la vista posada al títol europeu
BOXA4Més de mig any després
del seu darrer combat, Sandor
Martín tornarà a pujar a un ring
el pròxim 10 de juny. I ho farà a
casa, al Pavelló Olímpic de la
Vall d’Hebron en un combat que
servirà perquè el púgil de la Pros-
peritat continui preparant el cam-
pionat superlleuger de l’EBU.

Tot i que falten pocs dies per
a la celebració de la vetllada, que
organitza la promotora Gallego
Prada i que es dirà Todo o nada,

de moment només es coneix un
combat, el més destacat el cartell,
i que encapçalarà el company
de Martín, Isaac Chaca Real,
contra el càntabre Sergio García
i que tindrà el títol mundial silver
del WBC en joc. 

De fet, Martín encara no
sap qui serà el seu contrincant
en el primer combat del 2017,
que arriba després que Arra-
sandor es trenqués la mà en-
trenant fa uns mesos. 

FUTBOL4El passat diumenge
28 es van confirmar els pitjors
presagis: la Monta perd la cate-
goria i la temporada que ve l’e-
quip de la Prosperitat jugarà a
Primera catalana.

Malgrat que l’equip va tancar
la temporada fora de la zona de
descens (en dissetena posició
amb 42 punts, dos més que el
Manlleu), l’equip sabia que de-
penia dels resultats del play-off
dels quatre primers classificats de
Tercera i aquests no van acom-
panyar. El Terrassa no va poder
superar l’eliminatòria contra
l’Ontinyent, mentre que el Vila-
franca va perdre en el seu en-
frontament contra la Unión
Adarve, de manera que els va-
llesans i els de l’Alt Penedès se-
guiran a Tercera.

Així doncs, toca començar a
treballar en un projecte que,
com va explicar el president
Emilio Llamas a Betevé, vol que
el club només passi una tempo-
rada a Primera catalana. Lla-
mas va assegurar que hi haurà
canvis a la plantilla (de fet, alguns

jugadors com Eduard Domingo
ja han anunciat a les xarxes so-
cials que no continuaran vestint
de groc-i-negres el curs que ve)
i que l’equip estarà fet per recu-
perar la categoria en la tempo-
rada 2017-18. A més, Llamas
també va explicar que el curs que
ve serà el seu darrer a la presi-
dència, però que vol estar a prop
del pròxim president i que con-
tinuarà vinculat al club.

Però no tot han estat males
notícies per als de la Prosperitat.
De fet, el mateix dia que es va cer-
tificar el descens de categoria del
primer equip, el filial va aconse-
guir pujar de Quarta a Tercera ca-
talana després de superar l’eli-
minatòria contra el CE Lliçà d’A-
munt per un total de 5-0. Els de
Cristian Porcuna van guanyar per
0-3 al Vallès i van rematar la fei-
na el passat dia 28 a casa.

La mala temporada ha condemnat l’equip. Foto: CFM

La Monta jugarà a Primera
catalana la temporada que ve

Patinatge | Daniela Terol s’exhibeix en un torneig a la Mar Bella
La jove rider Daniela Terol continua en plena forma. La patinadora va guanyar el campionat
3Style que es va disputar el passat dia 27 a l’skatepark de la Mar Bella contra rivals molt més
grans que ella i té a l’abast de la mà revalidar el campionat que va aconseguir l’any passat.La

darrera prova del circuit barceloní es disputarà el pròxim 10 de juny a la Vall d’Hebron.
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